
 

Motie Vreemd aan de Orde van de Dag                                                              

Asbest in scholen, kinderdagverblijven en openbare gebouwen 

De raad van de gemeente ’s-Hertogenbosch in vergadering bijeen op 25 januari 2011. 

Constaterende dat: 

 Kinderen en volwassenen, in het kader van de leer en zorgplicht recht hebben op 

onderwijs en verblijf in een veilige leefomgeving. 

 Scholen en kinderdagverblijven (gebouwd voor 1994) vanuit de 

arbeidsomstandighedenwetgeving de verplichting hebben een Risico 

Inventarisatie&Evaluatie op te stellen naar de aanwezigheid van asbest.  

 Recentelijk, in twee afzonderlijke uitzendingen van Radar en Zembla naar voren is 

gebracht dat slechts 75 % van de basisscholen en 52 % van de middelbare scholen 

geen, of geen volledige asbestinventarisatie heeft laten verrichten. 

 In de uitzendingen van Radar en Zembla ook naar voren kwam dat scholen niet altijd 

over gaan tot het saneren van asbest, terwijl het wel is vastgesteld waardoor er een 

direct gevaar bestaat voor blootstelling aan asbestvezels. 

 De gemeente in antwoord op schriftelijke vragen van de fractie van de Bossche 

Groenen, d.d. 9 februari 2010 heeft aangegeven zich alleen te beperken tot het 

sturen van een brief aan de schoolbesturen, waarin gewezen wordt op het gevaar 

van asbest en hoe daar mee om te gaan, wanneer door middel van een Risico 

Inventarisatie&Evaluatie asbest wordt geconstateerd. 

 Het niet duidelijk is hoeveel schoolbesturen uiteindelijk gehoor hebben gegeven aan 

deze brief om een Risico Inventarisatie&Evaluatie te laten verrichten. 

 Scholen en kinderdagverblijven niet altijd over de financiële middelen beschikken om 

een asbestsanering uit te laten voeren. 

Spreekt uit dat: 

 Gemeenten en schoolbesturen gezamenlijk verantwoordelijk zijn voor de kwaliteit 

van het leef- en leerklimaat op (basis)scholen en dus ook voor de constatering van de 

eventuele aanwezigheid, en zo nodig verwijdering van asbest 

Verzoekt het college: 

 sturing te geven aan een asbestinventarisatie van alle schoolgebouwen, 

kinderdagverblijven en openbare gebouwen van voor 1994, door middel van het 

opstellen van een RI&E met als doel inzicht te krijgen op de aanwezigheid van 

asbesthoudende materialen en de raad hiervan op de hoogte te stellen 

 

en gaat over tot de orde van dag. 

De fractie van De Bossche Groenen, Judith Hendrickx.    



 

Toelichting op de motie: 

De fractie van de Bossche Groenen heeft op 9 februari 2010 schriftelijke vragen gesteld over 
de aanwezigheid van asbest in scholen en kinderdagverblijven, die zijn gebouwd voor 1994. 

In antwoord op deze gestelde vragen gaf het college aan dat niet de gemeente, maar de 
schoolbesturen zelf verantwoordelijk zijn voor de inventarisatie van schoolgebouwen op 
asbesthoudende materialen. (Risico Inventarisatie&Evaluatie) Vanuit de 
Arbeidsomstandighedenwet heeft een schoolbestuur deze verplichting. Met betrekking tot 
de gezondheid van de kinderen heeft de wetgever dus niets geregeld. De gemeente gaf in 
haar beantwoording aan dat er een brief zou uitgaan naar de schoolbesturen waarin wordt 
gewezen op de gevaren van asbest, en hoe daarmee om te gaan wanneer er asbest wordt 
gelokaliseerd. Volgens het college is dus de gebruiker van de school en niet de eigenaar 
verantwoordelijk, in veel gevallen de gemeente zelf. Maar niets is minder waar. De 
gemeente is als eigenaar wel degelijk verantwoordelijk voor de buitenkant van het gebouw.  

Waar het de fractie van de Bossche Groenen om gaat is dat de gemeente een eigen 
verantwoordelijkheid heeft en deze niet moet afwentelen op de schoolbesturen. De 
gemeente heeft tenslotte ook een zorgplicht. Een brief aan de schoolbesturen is daarom 
onvoldoende. De inzichten over de gevaren van asbest zijn de afgelopen jaren sterk 
gegroeid. Inmiddels sterven er per jaar meer mensen aan de gevolgen van blootstelling aan 
asbestvezels, dan er mensen omkomen in het verkeer. Dat aantal zal alleen nog maar verder 
stijgen, met een piek rond 2017. 

Op website van de gemeente komen we het volgende beleidsvoornemen tegen (4 
maart2010) 

De gemeente 's-Hertogenbosch werkt aan de verbetering van het binnenklimaat en het 
energieverbruik op scholen. Het Ministerie van OCW verleent ons daarvoor een subsidie van 
€ 731.922,- . Met deze subsidie, en een bijdrage vanuit de schoolbesturen en het 
gemeentelijke energiefonds, gaan we nu 12 schoolgebouwen in de gemeente verbeteren. 
Dit levert voor deze scholen een aanzienlijke energiebesparing op en een veel betere 
luchtkwaliteit. De werkzaamheden duren tot eind 2010. 
 

Verbeteringen 
Verbetering van het binnenklimaat en het energieverbruik kan bijvoorbeeld betekenen dat 
we daken isoleren, verwarmingsketels vernieuwen, energiebesparende verlichting 
aanbrengen, zorgen voor meer daglicht in de school en dubbel glas in de ramen.  

Waarom verbetering binnenklimaat op scholen? 
Het is slecht gesteld met de luchtkwaliteit en het energieverbruik in schoolgebouwen. 
Diverse onderzoeken hebben uitgewezen dat in 80% van de schoolgebouwen een slecht 
binnenklimaat heerst, ook hier in ‘s-Hertogenbosch. Ook het energieverbruik van veel 
scholen in ‘s-Hertogenbosch is hoger dan het landelijke gemiddelde. Voor verbetering 
binnenklimaat en energiebesparende maatregelen stelt het ministerie van OCW het 
subsidie bedrag beschikbaar. 

Het verbaast de fractie van de Bossche Groenen dat het college wel het binnenklimaat van 
scholen wil aanpakken, maar daarin de gevaarlijkste stof die in scholen voor kan komen, 
namelijk asbest niet vernoemd. Het is ook volstrekt onduidelijk in hoeveel openbare 
gebouwen, scholen en kinderdagverblijven in onze gemeente nog asbest zit verwerkt en wat 
de risico`s voor de gebruikers van deze gebouwen zijn.  



Afgelopen zaterdag,  15 januari 2010 heeft het televisieprogramma Zembla uitgebreid 
aandacht geschonken aan de gevaren van asbest in schoolgebouwen. Uit onderzoek van 
Zembla is naar voren gekomen dat bij één op de vier middelbare scholen de kans groot is dat 
leerlingen en leraren direct worden blootgesteld aan asbestvezels. Bij basisscholen ligt dat 
aantal bij één op de twintig. Het is dan ook aan de gemeente, als eigenaar van veel 
schoolgebouwen maar ook vanuit de zorgplicht te controleren welke schoolbesturen 
inmiddels een RI&E hebben laten opstellen en wat daarvan de resultaten zijn. Welke 
maatregelen hebben schoolbesturen, na een eventuele vaststelling van asbest genomen om 
verdere besmetting door asbest te voorkomen.  

De fractie van de Bossche Groenen vraagt aan alle andere raadsfracties om de intentie van 
het bovenstaande over te nemen en steun te geven aan de bijgaande motie “vreemd aan de 
orde van de dag”. Door het aannemen van die motie wordt aan het college gevraagd  snel 
werk te maken van een Risico Inventarisatie&Evaluatie voor alle openbare gebouwen, 
scholen en kinderdagverblijven. Dit op basis van nieuwe inzichten over de gevaren van 
asbest. Het gaat hierbij om gebouwen van voor 1994. Na afronding van die inventarisatie 
zou het college de raad weer op de hoogte moeten brengen.  

De fractie van de Bossche Groenen. 

Judith Hendrickx.  

 

 

 


